
 יום עיון: חשיבה מחוץ לפח - כיצד מצמצמים פסולת חד
פעמית ברשויות המקומיות?

עמותת "צלול", בשיתוף "חיים וסביבה" ועיריית הרצליה, קיימה יום עיון ליחידות סביבתיות – "חשיבה מחוץ
לפח" שמטרתו למצוא דרכים לצמצום הפסולת שאנו מייצרים ולחשוב על פתרונות יצירתיים שאינם הטמנה.
ביום העיון שהוא חלק מפרויקט "צלול ברשויות" בתמיכת האיחוד האירופי, השתתפו עשרות גורמים מקצועיים
ונערכו בו הרצאות של מומחים מתחומים שונים הוצגה של מקרי מבחן מוצלחים ברחבי הארץ. בסיום נערך

רב שיח פורה שבו התבקשו המשתתפים להציג רעיונות משלהם.

"צלול" למנהל רשות המים: אל תיתן צו הרשאה ל"תנובה תל
יוסף"

המשך קריאה

רוצים לעשות ים של שינוי? עגלו לטובה ל"צלול"

הסר | דווח כספאם

ActiveTrail נשלח באמצעות תוכנת

 

חברות וחברים יקרים,
השנה שמסתיימת בימים אלה הייתה קשה, מורכבת ולא פשוטה. מה שהניע אותנו להמשיך ולפעול במלוא
המרץ למרות הכול היא הידיעה שמה שאנחנו עושים חשוב להווה ולעתיד שלנו ושאין כמו סביבה בריאה

ואיתנה כדי לתת מזור לגוף ולנפש גם בים העצב שאופף את כולנו. 
 

גם בשנה האזרחית החדשה נמשיך לפעול כמקודם למען ים צלול, נחלים נקיים, שוניות אלמוגים
מרהיבות וסביבה נקייה ובריאה. נמשיך להיאבק בהגדלת שינוע הנפט של  קצא"א, נפעל לכך שישראל
תהייה ערוכה להתמודדות עם מצבי חירום בים. מסגרת פרויקט "צלול ברשויות" נסייע לרשויות מקומיות
להתמודד עם אתגרים סביבתיים. נדגום ים ונחלים באמצעות פרויקט "דוגמים "צלול", נמשיך לפעול

לצמצום השימוש בפלסטיק חד פעמי שהוא מאויבי הסביבה הגדולים ונפגוש מאות ואלפי אזרחים בניקיונות
חופים ונחלים שאנחנו מובילים בכל רחבי הארץ.

 
אנחנו מחזיקים אצבעות ומייחלים לשובם של החטופים, שהמלחמה תסתיים וכולם בצפון ובדרום יחזרו

לביתם. שולחים תנחומים למשפחות השכולות ומאחלים החלמה מהירה לפצועים. בתקווה לשנה הרבה,
הרבה יותר טובה וצלולה וחג חנוכה שמח.

 
עקבו אחרינו, ספרו עלינו לבני משפחה, חברים וחברות, תמכו בנו ועגלו לטובה למענינו. כי רק ביחד יהיה פה

צלול!
שלכם

מור גלבוע וצוות "צלול"

משרד האוצר מבקש לבטל לצמיתות את המס על כלים חד פעמיים. "צלול" מתנגדת לדרישה. הטלת מס על
כלים חד פעמיים בנובמבר 2021 גרמה לירידה של כ- 33% ברכישת הכלים בהשוואה לתקופה המקבילה

ב-2022. עם ביטול המיסוי בינואר 2023, בעקבות החלטת שר האוצר בצלאל סמוטריץ', גדלה רכישת הכלים
ב- 25% בהשוואה ל-2022 על פי סקר שבוצע בחופי הים התיכון בשנה שבה הוטל המס ירדה כמות הפסולת

החד פעמית בחופים בכ- 20% מכאן שמדובר בחוק שהשיג את מטרתו ולכן אסור לבטלו. 
תודה לכל מי ששלח התנגדות למהלך האנטי סביבתי ובריאותי של משרד האוצר.

המשך קריאה

לתמיכה ב"צלול"

 אלוף (במיל) איילנד בחוו"ד ביוזמת "צלול": "גידול מספר
המכליות מתכון בטוח להתגברות הטרור". "צלול" ממשיכה
להיאבק גם לאחר החלטת הממשלה השערורייתית בנושא

ממשלת ישראל ביטלה את עקרון "אפס תוספת הסיכון למפרץ אילת" המעניקה לחברת קו צינור אירופה אסיה
(קצא"א), שהיא עבריינית סביבתית סדרתית, רישיון לפגוע באופן אנוש במפרץ אילת, שונית האלמוגים,

התיירות, הרי הנגב, אשקלון, מתקני ההתפלה והים התיכון, באמצעות מתן אפשרות להגדיל את כמות הנפט
שהחברה משנעת. כיום מאפשר היתר הרעלים שבידי החברה לשנע שני מיליון טון נפט בשנה. ביטול מדיניות

אפס תוספת הסיכון יאפשר לחברה לשנע כמות הגדולה פי 10.
אלא שהנפט שקצא"א משנעת אינו דרוש למשק הישראלי. עובדה זו הוכחה במהלך מלחמת "חרבות ברזל"

שבה מאימת טילי החות'ים המכליות לא נכנסו למפרץ וראו איזה פלא - המשק הישראלי המשיך לתפקד.
עובדה זו רק מחזקת את החשד שכל  מטרת המהלך היא להעשיר כמה אנשי עסקים פרטיים על חשבון

הסביבה, הכלכלה, הבריאות והביטחון של ישראל, שלא תזכה להכנסות גבוהות מהמהלך.
אף אחד משרי הממשלה שאישרו את המזימה לא יוכל להגיד שלא ידע על היקף הסיכון הצפוי. 

ביוזמת "צלול" פירסם אלוף (במיל) גיורא איילנד, חוות דעת שקבעה שהגדלת כמות הנפט המשונעת וגידול
במספר המכליות שישוטו בימי המפרץ הם מתכון בטוח להתגברות פעולות הטרור, כולל מירדן, אך גם לפגיעה

ביחסי ישראל ומצריים, שכן הגדלת השינוע תבוא על חשבון השינוע בתעלת סואץ.
למרות החלטת הממשלה השערורייתית, המאבק רחוק מלהסתיים. "צלול" יחד עם "מטה המאבק לעצירת

אסון הנפט" תמשיך לפעול בכל האמצעים כדי לעצור את הגדלת השינוע ואת האיומים הקשים לסביבה,
לביטחון, לבריאות ולחיי התושבים באילת ובאשקלון. "צלול" קוראת לשרה להגנת הסביבה, עידית סילמן,
ולבכירי המשרד לא להיכנע להחלטת ממשלה אומללה זו ולהמשיך לשמור על מפרץ אילת, אשקלון והים

התיכון.

לקריאת חוות הדעת של אלוף (מיל') גיורא איילנד

לתמיכה בהמשך המאבק בשינוע הנפט של קצא"א

המשך קריאה

מפעל תנובה "תל יוסף" מזרים בכל חורף קולחים במליחות גבוהה לנחל חרוד ומשם לירדן. הוועדה למתן צווי
הרשאה להזרמה לנחל דרשה מהמפעל כבר לפני כשמונה שנים להפסיק את ההזרמה. המפעל הציג תוכניות
שונות להפסקת ההזרמה – למשל הקמת מתקן התפלה לקולחים - אך לא יישם אותן. "צלול" דרשה ממנהל
רשות המים, חזי ליפשיץ, להפסיק לתת את הצו, לחשוף את הנהלת המפעל לחקירות ולהעמדה לדין בתקווה

שישתכנעו להפסיק את גרירת הרגליים וימצאו פתרון לקולחים.

"צלול" למינהל האזרחי: ממנו את איסוף העקר בנחל
אלכסנדר

עמותת "צלול" שלחה מכתב למינהל האזרחי ביהודה ושומרון ולגורמים נוספים בדרישה להקציב ללא דיחוי
את הסכומים החסרים לפרויקט איסוף העקר מבתי הבד שבאזור נחל שכם, כדי למנוע את הזרמתו המסוכנת

לנחל אלכסנדר ומשם לחופי הים התיכון. לדברי "צלול", אי הקצבת סכום  משמעותו פגיעה קשה בנחל
שבשיקומו הושקע כסף רב, בחופי הרחצה לאורך הים התיכון ובבריאות הציבור.

המשך קריאה

"גשם ראשון" או ליתר דיוק "נגר ראשון" הוא אחד מגורמי הזיהום של רחובות הערים, הנחלים והים. הוא מכיל
לכלוך שהצטבר בקיץ ברחובות ובתעלות הניקוז ולעיתים קרובותה גם ביוב שנותר בתוך מערכות הניקוז.

מאחר והחורף הישראלי מתאפיין בהפסקות ארוכות בין מופעי הגשם, התוצאה היא מספר אירועים של "גשם
ראשון" בכל חורף שגורמים לזיהום ולסגירת חופים לרחצה.

לדעת "צלול", כדי למנוע  את התופעה על הרשויות להפעיל את "משאבות הקיץ" במקום שהן קיימות, כך
שישאבו את המים המזוהמים למערכת הביוב. במקום שהן אינן קיימות יש להתקין אותן בדחיפות.

המשך קריאה

"צלול" דורשת דיון חוזר
בהיתר ההזרמה לנחל סעדיה
 "צלול" והחברה להגנת הטבע מבקשות מהוועדה

למתן היתרי הזרמה לים לקיים דיון חוזר בהיתר
החירום שניתן לתאגיד "מי כרמל" ב-6 בינואר

2024 להזרים שפכים לנחל סעדיה ולקישון למשך
חמש שנים (עד 31 לדצמבר 2029). הסיבה

לבקשה: מידע חדש שלא עמד בפני הוועדה בזמן
הדיון. בנוסף, ולאור חשיבות העניין, מבקשות
העמותות להזמין את נציגי מט"ש חיפה לדיון

הוועדה ובמקביל לקיים דיון גם בוועדה המייעצת
למתן צווי הרשאה להזרמה לנחל.

לקריאת הבקשה

תמכו במאבק המשפטי 
ב"כתם הצהוב" בחוף

אפולוניה, הרצליה
המאבק בכתם הצהוב בחוף אפולוניה, הרצליה,
נמצא בנקודה קריטית, ואנחנו זקוקים לעזרתכם

כדי להמשיך אותו עד לניצחון.
עמותת "צלול" יחד עם אזרחים מהרצליה הגישה
ביוני 2020 בקשה לבית המשפט לאישור תביעה
ייצוגית כנגד משרד הביטחון, חברת "נצר השרון"

ורשות מקרקעי ישראל (רמ"י) בעקבות נזקים
הבריאותיים שגורם לציבור הכתם הצהוב במי הים

של הרצליה.
בית המשפט טרם החליט סופית האם לקבל את
התביעה, אך מסתמן שהוא מתכוון לדחות אותה
ואנחנו נערכים להגיש ערעור דחוף על ההחלטה
לבית המשפט העליון במטרה שלא לאפשר לאף

אחד לחמוק מטיפול בבעיה קשה ומטרידה זו.

לתמיכה בהמשך המאבק

כבר 25 שנה שאנחנו עושים כאן צלול ומעכשיו זה גם צלול יותר לעגל לטובה! 
האגורות הקטנות  שלכם.ן יכולות לעשות ים של שינוי למען הים, החופים והנחלים. 

איך מתחילים? נכנסים לקישור שמוביל לעמוד שלנו ב"עיגול לטובה" ומתחילים לעגל כדי שיהיה פה צלול.

קישור לעיגול לטובה

צלול | אבא הלל סילבר 16, רמת גן | 035762666
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